
АННОТАЦИЯ 

Взаимосвязь мотивации избегания неудач и достижения успеха с 

уровнем эмоционального интеллекта у студентов разного пола: аннотация к 

дипломной работе / Виктория Валерьевна Нестеренко; Факультет философии 

и социальных наук, Кафедра социальной и организационной психологии; 

науч. рук. О.Г. Ксёнда. 

Объект исследования – мотивация избегания неудач и достижения 

успеха. 

Предмет исследования – взаимосвязь мотивации избегания неудач и 

достижения успеха с уровнем эмоционального интеллекта у студентов разного 

пола. 

Цель исследования – определить мотивацию избегания неудач и 

достижения успеха у студентов мужского и женского пола с разным уровнем 

эмоционального интеллекта. 

Основные результаты. Юноши более нацелены на успех, возможные 

препятствия и трудности не останавливают их деятельность, в то время как 

девушки более склонные к прекращению деятельности при наличии 

некоторых трудностей в достижении результата. Также было определено, что 

у юношей мотивация избегания неудач и мотивация достижения успеха не 

взаимосвязана с уровнем эмоционального интеллекта. Для девушек 

способных контролировать внешние проявления своих эмоций характерен 

высокий уровень мотивации избегания неудач, то есть деятельность 

прекращается при наличии некоторых трудностей в достижении результата.  
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The relationship between the motivation of failure avoidance and success 

achievement with the level of emotional intelligence in students of different sexes: 

abstract of the thesis / Victoria Valerievna Nestsiarenka; Faculty of Philosophy and 

Social Sciences, Department of Social and Organisational Psychology; scientific 

guide. O.G. Ksyonda. 

Object of the study - motivation of failure avoidance and success 

achievement. 

Subject of the study - the relationship between the motivation of failure 

avoidance and success achievement with the level of emotional intelligence in 

students of different genders. 



Purpose of the research - determine the motivation of failure avoidance and 

success achievement in male and female students with different levels of emotional 

intelligence. 

The results. Young men are more focused on success, possible obstacles and 

difficulties do not stop their activities, while girls are more inclined to stop activities 

in the presence of some difficulties in achieving the result. It was also determined 

that in young men motivation of failure avoidance and motivation of success 

achievement is not correlated with the level of emotional intelligence. For girls 

capable of controlling external manifestations of their emotions is characterized by 

a high level of motivation of failure avoidance, that is, the activity stops in the 

presence of some difficulties in achieving the result.  

Keywords: MOTIVATION, FAILURE AVOIDANCE MOTIVATION, 

SUCCESS ACHIEVEMENT MOTIVATION, EMOTIONAL INTELLIGENCE, 

EMOTIONS, GENDER DIFFERENCES. 
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